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J e g y z ő k ö n y v 
 

Készült: Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. március 28-án 

megtartott, 8:30 órakor kezdődő nyilvános üléséről. 
 

Ülés helye: Városháza (Cegléd, Kossuth tér 1.) Kis-tanácskozó terem 
 

Jelen vannak: Jakab István elnök, Jakab Istvánné képviselő, Jakab Krisztián képviselő, Jakab János képviselő 
 

Tanácskozási joggal jelen van: dr. Diógyőri Gitta címzetes főjegyző, dr. Szoboszlay Árpád Károlyné aljegyző, 

Hegedűs Ágota alpolgármester, Lakatos Adrienn pénzügyi ügyintéző, Sipos Nikoletta pénzügyi irodavezető,  
Vendég: Oláh Zsolt kistérségi vidékfejlesztő, a Pest Vármegyei Roma Önkormányzat elnöke. 
Jegyzőkönyvvezető: Sziváki Ibolya vezető-főtanácsos, jegyzői megbízott 

 

Jakab István elnök köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 tagjából jelen van 4 

tag, a testület határozatképes. Jegyzőkönyv-hitelesítőnek Jakab János képviselőt javasolja. A Testület a 

javaslatot 4 igen szavazattal elfogadta és megbízza Jakab Jánost a jegyzőkönyv-hitelesítő feladat ellátásával. 
 

Javaslatot tesz az ülés kiküldött meghívó szerinti napirendjére: 

 
NAPIREND – NYILVÁNOS ÜLÉS: 

1.)  Horváth Kevin támogatása 

2.) Együttműködési megállapodás megkötése 
3.) Drogprevenciós tréning megtartására megbízási szerződést megkötése 

4.) Pályaorientációs tréning megtartására megbízási szerződést megkötése  
5.)  Bűnmegelőzései tréning megtartására megbízási szerződést megkötése között kötendő szerződés 
6.)  Egyebek 
 

Jakab István elnök: Megkérdezi, van-e további javaslat az ülés napirendjére? Javaslat hiányában szavazásra 

bocsátja az ülés napirendjét. 
 

4 igen szavazattal elfogadta a Képviselő-testület az ülés napirendjét. 

 

1. napirend: Horváth Kevin támogatása 
  Előterjesztő: Jakab István elnök 

 Szakmai előterjesztő: Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző 
  Előterjesztés a jegyzőkönyv 1. melléklete 

 

Jakab István elnök: Ismerteti a napirendet. Elmondja, hogy Horváth Kevin egy nagyon jó sportoló, a Losontzi 

István EGYMI Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola a Kollégium tanulója. Az iskola igazgatónője kereste meg 

az önkormányzatot, kérik az önkormányzat támogatását. A sportoló meghívást kapott egy nemzetközi 

versenyre, azonban a család szociális körülményei nem teszik lehetővé, hogy sportfelszereléseit 

megvásárolják.   A képviselők büszkék arra, hogy a roma gyerekek között is vannak tehetségesek, akik ki 

tudnak törni a roma társadalomból. A többi gyerek számára is motiváció lehet az ilyen tanuló, mert azt látják, 

hogy ha el kezdenek sportolni, akkor milyen eredményeket lehet elérni. Javasolja, hogy az önkormányzat 

támogassa Horváth Kevin versenyen való részvételéhez szükséges felszerelések megvásárlását 100.000 Ft-tal. 

Szavazásra bocsátja az előterjesztett határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú, 4 igen, 0 nem 

szavazattal, 0 tartózkodás mellett elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
 

7/2025. (III. 28.) CRNÖ határozat 

 

Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő–testülete - 

1.) Dönt arról, hogy támogatja Horváth Kevin 7a. osztályos tanuló, 2025. április 4-14. között Szerbiában 

megrendezésre kerülő Világversenyen való részvételét oly módon, hogy a versenyen való részvételhez és 

az utazáshoz szükséges felszereléseket megvásárolja. 
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2.) Az 1.) pontban feltüntetett felszerelések megvásárlásához 100.000 Ft-ot, azaz egyszázezer forintot biztosít 

az önkormányzat 2025. évi költségvetés dologi kiadása terhére.  
3.) Felhatalmazza az Elnököt, hogy a szükséges felszereléseket megvásárolja.  

4.) Utasítja a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal     Felelős: Jakab István elnök 

 

2. napirend: Együttműködési megállapodás megkötése 
 Előterjesztő: Jakab István elnök 
 Szakmai előterjesztő: Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző 

                       Előterjesztés a jegyzőkönyv 2. melléklete 

 

Jakab István elnök: Elmondja Ugyeri óvodával nagyon jó a kapcsolata az önkormányzatnak. Együttműködési 

megállapodás nélkül is segítjük az óvodát folyamatosan. Azért javasolja az együttműködést írásba is foglalni, 

mert a jövő évben esedékes feladatalapú támogatás összegének megállapításakor a támogató hatóság ezt is 

figyelembe tudja majd venni.   
 

Az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Jakab István elnök Szavazásra bocsátja az előterjesztett határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 

egyhangú, 4 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
 

8/2025. (III. 28.) CRNÖ határozat 

 

Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő–testülete  

1.) Dönt arról, hogy Együttműködési megállapodást köt a Széchenyi úti Óvodával (2700 Cegléd, Széchenyi 

út 14. képviseli: Lendvainé Turcsán Ágnes) az Ugyeri Tagóvoda hátrányos helyzetű gyermekek 

óvodai fejlesztőprogramja megvalósításának, a családok segítésének és a gyermekek 

esélyegyenlőségének biztosítása érdekében 
2.) Felhatalmazza az Elnököt a határozat elválaszthatatlan részét képező tartalom szerinti Együttműködési 

megállapodás aláírására. 
3.) Utasítja a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal  Felelős: Jakab István elnök 

 

3. napirend:  Drogprevenciós tréning megtartására megbízási szerződést megkötése 
 Előterjesztő: Jakab István elnök 
 Szakmai előterjesztő: Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző 

                       Előterjesztés a jegyzőkönyv 3. melléklete 

 

Jakab István elnök: Elmondja, hogy a romaság körében országosan, így Cegléden is a legnagyobb problémát 

a drog okozza. Ezért tűzte célul ki az önkormányzat, hogy a városban a drog fogyasztást megpróbálja 

visszaszorítani. Ennek érdekében drogprevenciós tréning megtartását szervezi meg. Megemlíti, hogy a 

Baptista egyháztól, a rendőségtől, a különböző országos drogmegelőzési előadásokat tartó szakemberektől 

kezdve, mindenkit belevonnak a tréningek megtartásába. Elmondása szerint ez úgy fog működni, hogy egy 

alkalom lesz megtartva az ugyeri iskolában, majd kimennek terepre, felkeresik azokat a személyeket, akikről 

tudják, hogy szenvedélybetegek, próbálják őket bevonni a programba, annak érdekében, hogy ezek az emberek 

önként vessék alá magukat olyan kezeléseknek, ami által a drogfogyasztásról majd le tudnak mondani.  
 

dr. Szoboszlay Árpád Károlyné aljegyző: Megkérdezi, hogy mielőtt kötelezettséget vállalnak, lesz e rá fede-

zetük. Úgy tudja, hogy a jegyzői megbízott, Sziváki Ibolya is tájékoztatta az elnök urat arról, hogy az a 20 

millió forint, melyet a költségvetésben megszavazott Cegléd Város Önkormányzat Képviselő-testülete, csak 

abban az esetben áll a roma önkormányzat rendelkezésére, ha az egyéb bevételen lesz a város önkormányza-

tának pénze. A Pénzügyi Iroda tájékoztatása szerint ezen a soron nem érkezett bevétel.   
Kéri a Képviselő-testületet, hogy úgy vállaljanak kötelezettséget, hogy maradjon pénzük a működéshez, a 

gépkocsibérléshez, a táncház megszervezéséhez, hogy ezeket az állandó kiadásokat tudják fedezni.   
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Jakab István elnök: Válaszul elmondja, hogy egyeztetett a Pénzügyi Irodával. Ő úgy tudja, hogy az 5 millió 

forintot, amit megszavazott a képviselő testület, azt megkapják. Az ütemezett havi utalások több mint 2 millió 

forint bőven fedezik a havi rendszeres kiadásaikat.  
  
dr. Szoboszlay Árpád Károlyné aljegyző: Közbeszól, mely szerint ha lesz pénz a kasszában, akkor kapják meg 

az ütemezett utalásokat havonta.  
  
Jakab István elnök: Visszakérdez. Ha csak évvégén kapják meg a fennmaradó 20 millió forintot, akkor egyben 

“tapsolják el” a pénzt? Évek óta egyeztetést folytatnak az alpolgármester asszonnyal, aki mindig azt kéri, hogy 

tegyenek le az asztalra egy szakmai programot.  
  
Oláh Zsolt vendég: Szót kér, pénzügy technikailag szeretné kisegíteni az elnök urat. Pénzügyi kötelezettséget 

csak úgy lehet vállalni, ha annak meg van a fedezete. A feladatalapú támogatás jövőhónap végéig fog megér-

kezni, annak a terhére is tud az önkormányzat kötelezettséget vállalni.  
   
Jakab István elnök: Elmondja, hogy régóta ismeri, együtt dolgoznak Solymosi Imrével, aki bevállalja akár a 

fizetési ütemezés módosítását is. Összefoglalva elmondja, hogy akkor most kaptak is pénzt, meg nem is, nem 

tudnak alapozni, nem tudnak programot letenni,   
  
Hegedűs Ágota alpolgármester: Elismeri, hogy igaza van az elnök úrnak, ez egy nehéz helyzet. Ha saját ház-

tartásra vetíti le a helyzetet, ott is csak arra költenek, amire van pénzük.    
  
Oláh Zsolt vendég: Javasolja, hogy a megbízási szerződés ne kilenc hónapra legyen megkötve, hanem csak 

rövidebb időre, amely időre rendelkezésre áll a fedezet. Amit a nagy testület megszavazott 5 millió forint az 

érkezni fog.   
  
Sziváki Ibolya jegyzői megbízott: Emlékezteti a képviselőket, hogy havonta az ért közel 900 ezer forint kiadása 

van az önkormányzatnak március 1-jétől. Ezek a gépkocsibérlés, ehhez kapcsolódó üzemanyagköltség, illetve 

a táncház.   
  
Jakab István elnök: Az 5 millióból és az 1.040.000 Ft-ból elvannak félévig.  
  
Sziváki Ibolya jegyzői megbízott: Igen, de most jelenleg csak a működési támogatásnak a fele érkezett meg, a 

másik fele az év második felében érkezik.  
  
Jakab István elnök: Az ütemezést megbeszélte a dr. Ferenczi Norbert önkormányzati képviselővel.   
  
dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: A testület azt fogadta el, hogy az egyéb bevétel terhére lesz a plusz 20 

millió forint kifizetve a roma önkormányzatnak. De ha az egyéb bevétel soron 0 Ft van, nem érkezik bevétel, 

illetve ha érkezik, abból először a kötelező feladatokat finanszírozza Cegléd Város Önkormányzata. De az is 

előfordulhat, hogy nem is lesz majd bevétel.   
  
Jakab István elnök: Eddig is megkapták a pénzt, amit ígértek nekik.   
  
dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Tavaly volt fedezet a megszavazott támogatásra.   
  
dr. Szoboszlay Árpád Károlyné aljegyző: Ő úgy gondolja, hogy ha szerződést kötnek Solymos Imrével, és 

teljesítés is történik, azt ki kell fizetni, de nem biztos, hogy lesz rá fedezete az önkormányzatnak, azt minden-

képp ki kell gazdálkodniuk, akár a gépkocsibérlés, vagy a táncház kárára.    
  
Jakab István elnök: Megkérdezi, hogy akkor ilyen esetben mi a megoldás?   
  
Hegedűs Ágota alpolgármester: Megkérdezi, hogy az idén mire és mennyit fizettek ki.  
  
Jakab István elnök: Válaszol, hogy az idén még nem történ kifizetés a telefonelőfizetésen kívül, mert a gépko-

csibérlésre és a táncházra vonatkozó szerződéseket március 1-jétől kötötték.   
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Hegedűs Ágota alpolgármester: Javasolja, hogy annyi időre legyen megkötve a Solymos Imrével a 3 db szer-

ződés, hogy a megbízási díjat az 5 millió forintból fedezni tudják. Javaslat szerint április 1-től június 30-ig 

kössék meg a megbízási szerződéseket. Remélhetőleg közben lesz majd fedezet arra, hogy a szerződést meg 

tudják hosszabbítani. De megkérdezi, hogy esetleg a gépkocsibérléssel vagy a táncházzal kapcsolatban tud-e 

az önkormányzat spórolni. Megkérdezi, hogy a roma táncházat minden héten van-e, ha igen, akkor az alkalmak 

számát lehet-e csökkenteni.   
  
Jakab Krisztián képviselő: A táncház hetente van megtartva és mostanában olyan nagy az érdeklődés, hogy 

40-50 gyerek is részt vesz ezeken az alkalmakon.   
  
dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Javasolja, hogy csak június 30-ig legyen megkötve a szerződés, és majd 

júniusban újra tárgyalja a testület.  Már csak azért is javasolja, mert így legalább júniusban már látják, hogy a 

megbízott Solymosi Imre mennyire hatásosan tudta ellátni a szerződésben foglalt megbízást. 
  
 Az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzott el.  

Jakab István elnök: Szavazásra bocsátja a módosított határozati javaslatot, mely szerint a drogprevenciós tré-

ningek megtartására vonatkozó megbízás 2025. április 1-től június 30-ig szól. A Képviselő-testület egyhangú, 

4 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot:  

 

9/2025. (III. 28.) CRNÖ határozat 

 

Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő–testülete  

1.) Megbízza – a határozat mellékletében foglalt szerződés-tervezet szerint – Solymosi Imre egyéni 

vállalkozót (2194 Tura, Magdolna utca 36.) drogprevenciós tréningek megtartására 2025. április 1. és 

2025. június 30. között, havonta egy alkalommal. 

2.) Az 1.) pontban rögzített megbízás ellenértékét 200.000 Ft/hó, azaz kétszázezer forint/hó összegben 

állapítja meg, a fedezetének a CRNÖ 2025. évi költségvetésének dologi kiadások előirányzatát jelöli meg. 
3.) Felhatalmazza az Elnököt a határozat elválaszthatatlan részét képező tartalom szerinti Megbízási szerződés 

aláírására. 
4.) Utasítja a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal  Felelős: Jakab István elnök 

 

4. napirend: Pályaorientációs tréning megtartására megbízási szerződést megkötése  
 Előterjesztő: Jakab István elnök 
 Szakmai előterjesztő: Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző 

  Előterjesztés a jegyzőkönyv 4. melléklete 

 

Jakab István elnök: Elmondja, hogy ez a tréning már tavalyi év őszén elkezdődött, sok érdeklődő volt, sokan 

részt vettek ezeken a tréningeken. 
Jakab István elnök: Szavazásra bocsátja a módosított határozati javaslatot, mely szerint június 30-ig kötné meg 

az önkormányzat a megbízási szerződést. A Képviselő-testület egyhangú, 4 igen, 0 nem szavazattal, 0 

tartózkodás mellett elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
 

10/2025. (III. 28.) CRNÖ határozat 

 

Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő–testülete  

1.) Megbízza – a határozat mellékletében foglalt szerződés-tervezet szerint – Solymosi Imre egyéni vállalkozót 

(2194 Tura, Magdolna utca 36.) pályaorientációs tréningek megtartására 2025. április 1. és 2025. június 30. 

között, havonta egy alkalommal. 

2.) Az 1.) pontban rögzített megbízás ellenértékét 200.000 Ft/hó, azaz kétszázezer forint/hó összegben 

állapítja meg, a fedezetének a CRNÖ 2025. évi költségvetésének dologi kiadások előirányzatát jelöli meg. 
3.) Felhatalmazza az Elnököt a határozat elválaszthatatlan részét képező tartalom szerinti Megbízási szerződés 

aláírására. 
4.) Utasítja a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal  Felelős: Jakab István elnök 
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5. napirend: Bűnmegelőzései tréning megtartására megbízási szerződést megkötése között kötendő 

szerződés 
 Előterjesztő: Jakab István elnök 
 Szakmai előterjesztő Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző 

                       Előterjesztés a jegyzőkönyv 5. melléklete 

 

Jakab István elnök: Elmondja, hogy ez a tréning is az Ugyeri Általános Iskolában lesz megtartva. Röviden 

szeretné elmondani, hogy a romaság a legtöbb kritikát, a megítélést a bűncselekmények által kapja. Az 

önkormányzat a megalakulása óta célul tűzte ki, hogy illeszkedjenek be a társadalomba, együtt tudjanak 

szeretetben élni, és hasznos tagjai legyenek a társadalomnak. Ez a bűnmegelőzési tréning elengedhetetlen 

számukra. Sajnos kéz a kézben megy a bűnözés droggal, mert az esetek nagy többségében a drogfogyasztók 

követik el a bűncselekményeket. Elmondja továbbá, hogy a képviselőket hívják folyamatosan a sértettek, ha 

valamit eltulajdonítanak tőlük.  
 

dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Megkérdezi, hogy milyen korcsoportnak szervezik ezeket a tréningeket.   
 

Jakab István elnök: Válaszol, miszerint nincs meghatározva a korcsoport. Sajnos még iskoláskorú gyerekek is 

fogyasztanak drogot. Akik romaszármazásúak, azokat célozzák meg elsősorban, de nem csak romákat várják 

ezekre a programokra. Több esetben előfordult, hogy egy romaszármazású drogfogasztónak magyar barátja 

van. Az iskola igazgatójával megbeszélték, hogy biztosítja a helyet a tréningek megtartására. A város többi 

részéről pedig busszal fogják kiszállítani az érdeklődő személyeket. De amikor terepre mennek ki a 

szakemberrel, akkor nem csak az Ugyerba fognak kimenni, hogy a város azon részére, ahol nagy számban 

fordulna elő bűncselekmények, illetve drogfogyasztás.  
 
dr. Szoboszlay Árpád Károlyné aljegyző: Ő azt pártolná elsősorban, ha a gyerekekre koncentráljanak. Azt 

gondolja, ők vannak fogékony életkorban és onnan lehet építkezni. Felnőtt korban személyiségváltozásra már 

nem nagyon lehet számítani. Azt javasolja, hogy a tehetséges gyerekeket kutassák fel. Nagyon tetszik neki az 

első napirendi pontban foglaltak, hogy támogatnak anyagilag is egy tehetséges gyereket. 
 

Jakab István elnök: Szeretné, hogy ez egy egészséges irigység legyen a többi gyerek számára, hogyha ők is 

ilyen eredményeket érnek el, akkor őket is támogatni fogja az önkormányzat. Megemlíti, mivel az iskolában 

lesznek megtartva a tréningek, ezért lesznek olyan alkalmak amikor a megtartott tanóra helyett a diákok és a 

tanárok részt fognak venni ezeken a programokon. Maximálisan egyetért abban, hogy a gyerekeké a jövő, a 

gyerekek azok, akiket tudnak formálni, de a szülőket is tudják, mert fognak hozni olyan embereket az 

országból, akiket ismernek, akik a legnagyobb drogfogyasztók voltak, megjárták a börtönt is. De sikerült 

leszokniuk a szerről, és ők maguk fogják elmondani, a roma a romának a tapasztalataikat, hogy hogyan kellett 

nulláról újra kezdeni az életet felépíteni. Megemlíti továbbá, hogy folyamatban van az együttműködési 

megállapodás megkötése a Pest Vármegyei Rendőrfőkapitánysággal, tehát mindenkinek a segítségét igénybe 

fogják venni. Oláh Zsolt a Pest Vármegyei Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, ő pedig az Országos 

Roma Nemzetiségi Önkormányzat tagja, és kaptak bizalmat Cegléd Város Önkormányzatától, hogy ekkora 

összegű támogatást kapjanak, tehát egy olyan mintaprogramot szeretnének megvalósítani, melyet követve a 

többi nemzetiségi önkormányzati is követni, alkalmazni tudja ezeket a programokat. Cegléd Város Roma 

Nemzetiségi Önkormányzata be fogja tudni bizonyítani, hogy ezek a programok működnek, és ezzel fogják 

kérni a többi települési önkormányzatokat, hogy ebben támogassák a roma önkormányzatokat, hogy ezeket a 

programokat véghez tudják vinni. Természetesen ezek a programok csiszolódni fognak, mert majd 

menetközben dől el, hogy szükséges-e kivenni belőle, vagy hozzáadni. Természetesen a hivatal 

munkatársainak a segítségére és javaslataira is számítanak.  
 

Az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Jakab István elnök Szavazásra bocsátja a módosított határozati javaslatot, mely szerint június 30-ig kötné meg 

az önkormányzat a megbízási szerződést. A Képviselő-testület egyhangú, 4 igen, 0 nem szavazattal, 0 

tartózkodás mellett elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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11/2025. (III. 28.) CRNÖ határozat 

 

Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő–testülete  

1.) Megbízza – a határozat mellékletében foglalt szerződés-tervezet szerint – Solymosi Imre egyéni vállalkozót 

(2194 Tura, Magdolna utca 36.) Bűnmegelőzései tréning megtartására 2025. április 1. és 2025. június 30. 

között, havonta egy alkalommal 
2.) Az 1.) pontban rögzített megbízás ellenértékét 200.000 Ft/hó, azaz kétszázezer forint/hó összegben 

állapítja meg, a fedezetének a CRNÖ 2025. évi költségvetésének dologi kiadások előirányzatát jelöli meg. 
3.) Felhatalmazza az Elnököt a határozat elválaszthatatlan részét képező tartalom szerinti Megbízási szerződés 

aláírására. 
4.) Utasítja a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal  Felelős: Jakab István elnök 

 

6. napirend: Egyebek 
 

A testületi ülésre megérkezik Jáger Mária, a Szervezési Iroda vezetője 

 

Jakab István elnök: Köszönti Oláh Zsoltot, aki a Pest Vármegyei Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke. 

Kéri, hogy mutassa be azokat a programokat, amelyeket szeretnének Cegléden is megvalósítani, különös 

tekintettel a szemétfelhalmozódás megszüntetésére kidolgozott programot. Kéri az alpolgármester asszonyt, 

hogy a helyi rendeleteket tekintse át, hogy ezt a működési elvet, melyet a program tartalmaz, be lehet-e 

illeszteni a helyi szabályozásba.  
 

Oláh Zsolt vendég: Köszöni szépen a szót. Köszönti a jelenlévőket. Bemutatkozásként elmondja, hogy 20 éve 

kezdett el dolgozni a szociálismunka világában, cigánytelepen született, ott is nőtt fel. Az osztályfőnöke 

beszélte rá a szüleit, hogy mehessen tovább tanulni, így sikerült a továbbtanulás világára áttérnie. Elmondja, 

hogy ezen a cigánytelepen megjelent a Magyar Máltai Szolgálat a monori „jelenlét programmal”. Ebből a 

programból épült ki a mai modell. Időközben a Máltánál dolgozott. Volt egy nemzetiségi önkormányzat a 

városban, amely akadályozta a munkájukat. Akkor határozta el, hogy indul a nemzetiségi önkormányzati 

választásokon. A nemzetiségi önkormányzatoknak, mint önálló költségvetési szerveknek, lehetőségei, 

jogosítványai vannak. Felmerült egy kérdés, hogy egy nemzetiségi felzárkózási programban hogyan tudna 

segítségre lenni az önkormányzat. Kezdtek programokat önállóan kidolgozni, vannak működő programok, 

melyek már beváltak. Megemlíti a Kevinnek nyújtott 100 ezer forint önkormányzati támogatást. Megemlíti a 

központi feladatalapú támogatást is, ami a nemzetiségi önkormányzatok az előző évben elvégzett munkájuk, 

a hozott határozatuk alapján szempontrendszerben, pontozás alapján megállapított összeg. A támogatás 

összege április 30-áig érkezik meg. A Kevin támogatását említi meg, melyet pénzügyileg úgy kellene 

lekönyvelni, hogy 90 ezer forint a működési támogatásból, 10 ezer forint pedig a feladatalapú támogatásból 

valósul meg. Ez megjelenik majd a beszámolóban is, ami majd a következő évi feladatalapú támogatás 

megállapításánál pontot jelent. A gyerekek támogatására visszatérve. Ha a gyerekeknek tervez az 

önkormányzat egy programot, azt nem lehet bizonytalan költségvetésre alapozni. Megemlíti, hogy Monoron 

egy 250 fős cigánytelep volt. Gondolja, hogy Cegléden ez még nagyobb. 
 

Jakab István elnök: Sokkal nagyobb, de nem tudni, hogy pontosan hány fő él a három szegregációban.  
 

Hegedűs Ágota alpolgármester: Elmondja, hogy Cegléden tulajdonképpen 3 telep van. Az Ugyer, a Szűcs-

telep és a Csengeri.  
 

Oláh Zsolt vendég: Országos integrációs program szervezőjeként és a Pest Vármegyei Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnökeként, országos nemzetiségi önkormányzat tagjaként szeretnének egy példaértékű 

mintaprogramot létrehozni. Megemlíti, hogy a roma nemzetiségi önkormányzatok, mint költségvetési szervek 

nincsenek tisztában azzal, hogy milyen lehetőségeik vannak. Van a falunap, táncolnak, mulatnak, és kb. ennyi. 

De azt, hogy hogyan lehet egy önkormányzat lehetőségeit kiaknázni, a forrásokat maximalizálni, azt nem 

ismerik. Az a terv, hogy Istvánéknak besegítve egy kicsit, egyeztetve a várossal, hogy milyen célterületre 

tudunk beavatkozni, ezt szeretnék kiterjeszteni a ceglédi járásba, majd a monori járásba, ezt követően pedig 

járásonként felépítve a megyei modellt létrehozni. Megemlíti a szemét kérdését. Ami náluk bevált és működik, 

az az, hogy a lakásfenntartási támogatás keretén belül lehet megoldani ezt a kérdést. Amit ők tapasztaltak, 
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hogy sokan nem fizettek szemétszállítási díjat. Ez egy spirálhoz vezetett, vezet, közegészségügyileg sem 

megfelelő a helyzet. A nemzetiségi önkormányzat szervezésében, összekapcsolva a Te Szedd akcióval, 

összeszedték a hulladékot. Viszont sajnos két hét múlva, két hónap múlva ugyanannyi szemét halmozódott fel. 

A nemzetiségi önkormányzat a központi és az önkormányzati támogatásai terhére megszervezte rendszeresen 

a szemétszedést. Működő dolog még a 30 napos önkéntes munkaigazolás, mely ahhoz szükséges, hogy az 

állampolgár, aki foglalkoztatást helyettesítő támogatásra jogosult és az éves felülvizsgálat előtt tudja igazolni 

a közérdekű önkéntes tevékenységét. A nemzetiségi önkormányzatnak jogában áll és lehetősége van a 30 napos 

közérdekű önkéntes tevékenység leigazolására. Tehát azon állampolgárokat, akiknek szüksége van ilyen 

igazolásra, be lehetne vonni pl. a szemétszedésbe. Továbbá, ha azon polgárok, akik jogosulttá válnak a 

lakásfenntartási támogatásra, akkor egy együttműködés keretén belül megoldható lenne, hogy a 

hulladékszállító cég nem az ingatlant használótól kapná a szállítási díjat, hanem a várostól, akkor állandó 

fedezet van biztosítva arra, hogy a hulladékszállítás biztosítva legyen. Ott van még azonban a 

hulladékgyűjtőedény megvásárlása. A nemzetiségi önkormányzat a feladatalapú támogatásából tudna 

vásárolni használt, vagy új gyűjtőedényeket. Természetesen megállapodással kerül kiadásra a kuka az 

ingatlanokhoz. Az edények tulajdonjoga az önkormányzaté, a használat joga az ingatlant használóé.  
 
Jáger Mária irodavezető: Köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy a hulladéktörvény értelmében legalább 15 

éve kötelező a hulladékszállítást igényben venni. Leegyszerűsítve, az ingatlan tulajdonosa, használója 

szerződést köt a hulladékgazdálkodási közszolgáltatóval. Az önkormányzat feladatkörében már nem szerepel 

a hulladékgazdálkodás, ezért a közszolgáltatónak érdekében áll-e, hogy szerződés nélkül kiürítse a 

hulladéktárolókat.  
 

Oláh Zsolt vendég: Szerződést természetesen kötnek, melyek intézésében meghatalmazással segítenének. A 

szolgáltatónak az mindig érdeke, hogy megkapja a közszolgáltatásért megállapított díjat. Ha ezt a díjat az 

önkormányzattól kapná, akkor neki ez stabilitást jelentene.        
 

Jáger Mária irodavezető: Megjegyzi, hogy ez központi pénzből nyújtott támogatás. 
 

Oláh Zsolt vendég: A központi pénzből nyújtott támogatás és a közegészségügy az összefog kapcsolódni. Erről 

még többkörös egyeztetések szükségesek. De a cél az, hogy ami mondjuk egy roma állampolgártól nem 

elvárható, az az egész közösséget ne érintse.  
 

Jakab István elnök: Az előzőekben ismertetett eljárás Monoron már elindult, viszont Cegléden lenne 

megvalósítva. Pest vármegyében Cegléd lenne a bázis. Ez egy hatalmas referencia lenne a ceglédi roma 

önkormányzatnak.  
 

dr. Szoboszlay Árpád Károlyné aljegyző: Emlékezteti a jelenlévőket, hogy Cegléden ez úgy működik, hogy a 

lakhatási támogatás keretén belül vagy a villanyszámlát, vagy a gázszámlát kérik kompenzálni. Tehát fizetheti 

az önkormányzat közvetlenül a szolgáltatónak a szemétdíjat, de attól még a villanyszámlájuk nincs kifizetve.  
 

Oláh Zsolt vendég: A cigánytelepen általában nincs bevezetve a gáz, általában a villanyszámlába kérik a 

segítséget.  
 

Hegedűs Ágota alpolgármester: Azért kérik általában a villanyszámlát, mert ha az nincs befizetve, akkor azt 

kikapcsolják, a szemetet meg megoldják. Ez évek óta fennálló probléma. Cegléd Város Önkormányzat 

képviselői is próbálták terelgetni az embereket a hulladékszállítási szerződések megkötése felé, de a szociális 

osztályon dolgozók nem tudják az ügyfelekre ráerőszakolni. Ha az ügyfél kijelenti, hogy a villanyszámlát 

akarja kifizettetni, az ügyintéző hiába próbálja terelgetni.  
 

Oláh Zsolt vendég: Náluk a terelgetés akkor sikerült, amikor a családsegítőnek olyan jelzések érkeztek, hogy 

a gyerek a szemétdombon játszik. Tehát már van egy határ. Megfigyelhető általában ezeken a telepeken, hogy 

egy udvarban, egy házban több háztartás él. Elméletileg a lakásfenntartási támogatások háztartásonként 

igényelhető. Ha van három háztartás, és az egyik igényli a készpénzt, a másik a villanyt, a harmadik pedig a 

szemetet.     
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dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Az a legnagyobb probléma, hogy ezek az emberek be sem jelentkeznek 

abba az ingatlanba, amelyikben tartózkodik. Így, ha nincs bejelentkezve, akkor nem tudnak igényelni 

semmilyen támogatást.  
 

Oláh Zsolt vendég: Igen, valóban így van. Segítenek a lakcímbejelentő lap kitöltésében, sőt meghatalmazással 

a bejelentkezésben is. Alkalmassá kell tenni ezeket az embereket arra, hogy igényleni tudják a támogatásokat.  
 

Hegedűs Ágota alpolgármester: Támogatja az előzőekben felvázolt programot. Az lenne a lényeg, hogy a 

folyamatosság meglegyen, a szemetet folyamatosan elszállítsa a közszolgáltató. A kampányszerű 

szemétszedések arra jók, hogy a nagy kupacot eltakarítsák, ami egy-két héten, hónapon belül újratermelődik. 

Elmondja, hogy ő sokat van kint terepen, tehát látja, hogy mi történik azután, miután a szemetet az 

önkormányzat eltakarította. Megkérdezi, hogy a Te Szedd-be most jelentkeztek-e.  
 

Jakab István elnök: Válaszul elmondja, hogy igen, jelentkeznek. A többségi társadalomtól kaptak jelzést, hogy 

a Puttony utcában a gödörben bútorok vannak. A másik terület a Patak utca környéke, amit rendbe szeretnének 

tenni. Elmondja továbbá, hogy a megyei elnök úr által ismertetett programot a roma önkormányzat 

maximálisan támogatná. Tekintettel arra, hogy ennek a programnak a kitalálója az Oláh Zsolt, és amennyiben 

egész évre tudtak volna vele szerződést kötni, akkor ez úgy működött volna, hogy házról-házra ment volna és 

segített volna az embereknek a bejelentkezésbe, és a további ügyintézésbe is.    
 

Oláh Zsolt vendég: De szerencsére ez nem sikerült, mert nem az a cél, hogy ő egyszemélyben járja a várost és 

intézzen mindent, hanem például a családsegítővel együttműködve hatékonyabb tud lenni. Amit még érdemes 

figyelembe venni. Ha valakinek van hulladékszállításra szerződése, akkor évente kétszer három köbméter 

szemetet el tud vitetni lomtalanítás megrendelése esetén. Amennyiben van Cegléden hulladéklerakó udvar, 

oda szintén le lehet adni ugyanezzel a szerződéssel bizonyos hulladékot. A szolgáltató, a DTKH Nonprofit 

Kft. Monoron rugalmasan kezelte a szerződéskötést. Kitelepültek egy napra és Málta segítségével sok emberrel 

sikerült megkötni a szerződéseket. Viszont előfordult, hogy pár hónap múlva már nem fizették a szolgáltatási 

díjat, illetve a kukákat is eladták. 
 

dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Elmondja, hogy neki is az jutott eszébe, hogy amennyiben megkötik a 

szerződést és ott lesz a kuka is, ami a nemzetiségi önkormányzat tulajdona, de el fogják adni ezek az emberek 

a tárolóedényeket.  
 

Jakab István elnök: Ha személyesen viszik ki a kukákat azoknak, akik megkötik a szerződéseket, akkor a 

lelkükre fogják kötni, hogy az az önkormányzat tulajdona.   
 

Oláh Zsolt vendég: Ha lenne esetleg egy egységes koncepció, ki tudnák közösen találni, hogy hogyan tovább, 

akkor a nemzetiségi önkormányzat, a szolgáltató és a városi önkormányzat és a városüzemeltetés különböző 

szereplői úgy tudnak szinergiában együttműködni, hogy akkor nem kell külön szigetenként mindenkinek 

valamit jót csinálni, hanem együtt működve lehetne előre lépéseket tenni az ügyben. Erre van tapasztalata és 

kidolgozott programja.  
 

Jakab István elnök: Megkéri az alpolgármester asszonyt, hogy az előzőekben elhangzottakat vegyék fontolóra, 

mert ezt Ceglédért szeretnék csinálni, és a költségvetésükből hajlandók lennének a szükséges összegeket 

megelőlegezni.  
 

Hegedűs Ágota alpolgármester: Természetesen támogatja a program megvalósítását, mert mindazoknak, akik 

járnak ki területre, szívügye, mert látják ezeket a botrányos körülményeket. Ezeken a helyeken gyerekek nőnek 

fel, családok élnek. Megmondja őszintén, hogy az előzőekben elfogadott három megbízás közül az egyiket 

kicserélné erre a programra.  
 

Jakab István elnök: Biztosítja, hogy az elfogadott három megbízásnak is lesznek pozitív eredménye, erről majd 

a júniusi testületi ülésen be is fognak számolni. Ezt a programot és még van több program is amelyet szeretne 

a nemzetiségi önkormányzat megvalósítani, mert van egy olyan önkormányzat és van egy olyan csapat, aki 

tenni akar ezekért a dolgokért.  
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Oláh Zsolt vendég: Az előzekben elmondottakkal kapcsolatban szeretné még megjegyezni, hogy nem az a 

lényeg, hogy legyen egy megbízási szerződés közte és az önkormányzat között, számlázzon, majd az 

önkormányzat fizessen és esetleg nem történik semmi változás az ügyben. A cél, hogy üljenek le az érintett 

szervek, személyek, beszéljék át, milyen opciók vannak, hogyan lehetni ezt a programot fenntarthatóvá tenni, 

hogyan lehetne erre forrásokat szerezni. Azt kell észrevenni, hogy egy családban ha van egy probléma, az egy 

megoldási módszert kíván. Meg kell nézni a forrás hozzárendelhetőségét. Végre úgy kellene hozzáállni, hogy 

nincs számlázás, nincs szerződés, nézzék meg, hogy hogyan lehet ez jó hosszú távon, és amikor már látszik az 

eredmény, akkor szerződnek. De addig bele kell tenni egy kis munkát. Elmondja, hogy szeretne kimenni a 

telepekre, illetve a családsegítő szolgálattal és a városüzemeltetéssel is szeretné felvenni a kapcsolatot.   
 

Jakab István elnök: Megkérdezi, hogy valaki szeretne-e még szólni.  Hozzászólás hiányában az ülést 9.30 

órakor bezárja. 
 

K. m. f. 

                  

              Dr. Diósgyőri Gitta Jakab István 

                    címzetes főjegyző   elnök 

                    

  Jakab János 

     jegyzőkönyv-hitelesítő

  

 


